
Sbor dobrovolných hasičů Pohořelice 
Pod Zámkem 300, 763 61  
 

Pohořelice 2. května 2015 
 
Zápis z členské schůze konané dne 1.5.2015 
 
     V pátek dne 1.5.2015 se v hasičské zbrojnici konala květnová členská schůze, které se zúčastnilo 
celkem 17 hasičů. Schůzi vedl starosta Milan Zelík. 
 

1.) Svátky a narozeniny 
- svátky: 4.5. – sv. Florián, 24.5. – Jana Forbelská  
- narozeniny:  Dušan Vrzala, Martina Petříková a Zdena Lidincová – blíže v úplném, 

tištěném znění zápisu  
 

2.) Uskutečněné akce 
- 11.4.2015 Kvínapův pohár – Napajedla – žáci – 2. a 3. místo v kategorii smíšená družstva 

(včetně dorostenců) 
- 18.4.2015 Závod požárnické všestrannosti – Salaš: žáci – 3. místo v kategorii muži (tedy 

s výrazně staršími soupěři), ženy – 1. místo 
- 26.4.2015 VCUH Kunovice – ženy – bohužel N (nesplněno, závada na stříkačce) 
- 1.5.2015 Bohuslavice – Prvomájová pohár pro MH – mladší žáci – 1.místo, starší žáci – 5. 

místo 
- 1.5.2015 stavění máje – kmen + dřevo byl již ve čtvrtek dovezen Oldřichem Zelíkem z lesa 

Stříbrňáku, kde nám jej vybral hajný Husička. O dovoz máje i dřeva na oheň se dále 
postarali Bičan Miroslav, Hanáček Lubomír, Vrzala Dušan a Zelík Jakub, vše domluvil 
Lubomír Hanáček. Stavění již tradičně proběhlo za pomoci techniky – výsuvné ruky 
nákladního vozidla Miroslava Vrzaly + výkopové práce bagřík sponzora METAL P.S. 
Zúčastnili se: Konečná Lada, Sukupová Adéla, Sukupová Beáta, Bartuněk Pavel, Bilavčík 
David, Hanáček Lubomír, Hanáček Tomáš, Sklenařík Václav, Šeďa Pavel, Vrzala Dušan, 
Vrzala Miroslav, Zelík Milan a na pomoc přišli také Němeček Jaroslav ml., Omelka Radek a 
Silný Miroslav. 

- za uplynulá léta se postupně vytvořila v okolí máje jáma a bude zapotřebí nejbližší 
okolí dosypat hlínou – Milan Zelík se to pokusí domluvit na obci, jinak to budeme 
řešit dle aktuálních možností sami 

 
3.) Plánované akce 

- 7.5.2015 od 18:00 hodin proběhne u nás ve zbrojnici Valná hromada okrsku, kterou 
svolal starosta okrsku pan Lidinec, a které se musejí zúčastnit 3 zástupci z každého sboru 
– za náš sbor to budou: Vít Blaha, Zdena Lidincová a Lenka Vendolská (v civilním oděvu)– 
jednohlasně odhlasováno všemi přítomnými členy  

- 8.-10.5.2015 soustředění MH na stadionu Jiskra Otrokovice – dále viz. činnost mládeže 
- 8.5.2015 Pohárová soutěž na Žlutavech – z důvodu dětského soustředění v Otrokovicích 

se zúčastní pouze ženy, neboť účast mužů by znamenala, že ze soustředění odjedou tři 
členové soutěžního družstva mužů (Hanáček Lubomír, Zelík Milan a Zelík Tomáš) i 
s vedoucí mládeže Janou Forbelskou a zůstali by tam max. 2 rodiče (Radek Adam a 
eventuálně Aleš Maňásek), čímž by však soustředění nebylo dostatečně pokryto 
dospělými osobami. Dopravu si ženy domluví samostatně, je zde i možnost dopravy Avií, 
která bude na soustředění, a se kterou by přejel Miroslav Vrzala, v příp. jeho vytíženosti 
Pavel Bartuněk 

- 13.5.2015 – Český den proti rakovině – budou se opět aktivně podílet naši žáci – výběr 
roznášejících a potvrzení pro školu zajistí vedoucí mládeže Jana Forbelská 



- 15.-16.5.2015 Okresní kolo hry Plamen – Otrokovice – doprava vyřešena z řad vedoucích 
mládeže, pokud by nastal problém, bude se řešit dle aktuální situace s vedoucí Janou 
Forbelskou 

- 23.5.2015 Okrskové kolo v PS – Oldřichovice – žáci, ženy, muži – nakonec proběhne podle 
původních plánů v Oldřichovicích – V Kopcích (tamější hřiště nebude v té době rozoráno), 
se zapůjčením našich překážek počítají – již bylo domluveno na Okrskové schůzi, dopravu 
si však musí zajistit jako pořadatelé sami, prozatím se ještě s nikým na termínu převozu 
nedomlouvali 

- 24.5.2015 VCUH – Jarošov - ženy 
- 30.5.2015 Kácení máje – od 15:00 hodin 

- plakáty v elektronické podobě připraví Jana Forbelská, vytiskne a tzv. eurosložky 
dodá Gábina Hyblerová do pátku 22.5.2015 do zbrojnice, postačí 20 ks 
- roznos plakátů má na starosti Pavel Šeďa, je potřeba je roznést do soboty 
23.5.2015, s tím že dle nápadu Lubomíra Hanáčka budou plakáty uloženy do 
eurosložek, abychom se vyhnuli tradičnímu rozmočení deštěm a roztrhání větrem 
- nákup do bufetu zajistí Milan Zelík, včetně chleba od Němečků 
- poukazy na sudy Kozel 10° zajistí Milan Zelík a předá je Miroslavu Vrzalovi, který 
sudy vyzvedne na odběrném místě v Kostelci (8-9 sudů, dle doručených kuponů) 
- Adéla Sukupová má k dispozici částku 2.000,- Kč na nákup věcí do tomboly – částku 
vyčerpá dle svého uvážení a množství cen – jednohlasně odhlasováno, všichni pro 
- makrely 30 kg, nákup a naložení domluví Milan Zelík s Josefem Umýsou 
- klobásy 30 kg, nákup i uskladnění zajistí Pavel Šeďa 
- stany máme 2, Milan Zelík domluví s Tomášem Hanáčkem zapůjčení alespoň ještě 
jednoho – pokud to nebude možné, bude Milan Zelík řešit dle aktuálních možností 
- letos nebude probíhat žádná ukázka ze strany mladých hasičů, ale chtěli bychom 
právě je a všeobecně sportovní činnost našeho sboru prezentovat trofejemi a 
fotografiemi, příp. videi – Milan Zelík se na obci pokusí domluvit výstavní nástěnky a 
dále projektor s plátnem, na kterém by byly fotografie a videa v průběhu celé akce 
promítány – o „pohlídání“ pohárů, fotografií i techniky by se postarali naši starší žáci, 
fotografie a videa dá dohromady Jana Forbelská, o faktické promítání a seřazení 
playlistu se postará Václav Sklenařík, který bude mít navíc na starosti i aparaturu 
s hudbou 
- zapůjčení lavek se dostalo do diskuze (11x pro lavičky od hospody, 5 x pro pivní sety 
od sportovců, 1 x se zdržel), výsledek je tedy takový, že Pavel Šeďa domluví s panem 
Krátkým z hospody zapůjčení maximálního počtu laviček 
- vzhledem k tomu, že 30.5.2015 od rána bude na střelnici u Hájenky probíhat 
střelecká soutěž, kde budou mimo jiné pozváni i členové našeho zastupitelstva a 
myslivci, tak vyšlo najevo, že v sobotu dopoledne by nebyl na přípravu kácení máje 
k dispozici žádný muž, a proto přípravy proběhnou již v pátek 29.5.2015 – sraz 
v 18:00 hodin u zbrojnice, Miroslav Vrzala zajistí nákladní vozidlo, stany a další těžké 
věci budou postaveny již v pátek, drobnosti a vybavení bufetu bude uskladněno také 
ještě v pátek do garáže k Adéle Sukupové, aby v sobotu dopoledne mohly ženy samy 
vše přenést na místo a finálně připravit na akci 

- v průběhu května se do naší obce dostaví komise pro hodnocení v soutěži O obec roku, 
termín ještě nebyl stanoven, ale ze strany obce je zájem, abychom si připravili cca 15 
minutový program, který bychom za náš sbor prezentovali, zejména se zaměřením na 
mládež – vše bude probíhat před zámkem, kde vystavíme poháry, fotografie, zástupce 
sboru krátce přednese základní informace o našem sboru a proběhne ukázka požárního 
útoků ze strany žáků – prozatím není jasné, jaké budou v dosud neznámý termín 
možnosti představitelů sboru, proto se bude řešit dle aktuální situace, již teď je však 
jasné, že: 

– Jana Forbelská se bude účastnit přípravy dětské základny a jejich odstartování 



- někdo bude muset udělat strojníka, pokud budou útok předvádět mladší žáci 
- někdo další ve vycházkovém stejnokroji bude komisi přednášet 

 
4.) Technika a ostatní vybavení 

- dotace ze Zlínského kraje na zásahové obleky nám bohužel nebude poskytnuta 
- Vít Blaha  - nové žádosti se podávají na podzim, do 30.11.2015  

- obě příruby ke Kataramu jsou již ve zbrojnici a připraveny k použití 
- internetový prodej věcí – železný sací koš se podařilo prodat, Starý modrý maják 

s ovládací skříňkou (bez kabelů) bude dodán zájemci z Brna, jakmile tam bude mít Tomáš 
Zelík cestu, oranžový maják a světlomet odešle Milan Zelík poštou, o další kovové 
vybavení neprojevil prozatím nikdo zájem, o dalším osudu věcí budeme řešit před 
podzimním sběrem – ceny - blíže v úplném, tištěném znění zápisu  

-  
- Vadné startování na PPS 12 – zásah bylo opraveno Miroslavem Bičanem a Alešem 

Maňáskem 
- budíky a další věci zůstávají stále nedořešeny – má na starosti Miroslav Bičan 
- PPS 12  -sport – k závadě došlo zřejmě v důsledku vniknutí nečistot do benzínového 

vedení – zřejmě odloupnutá barva z nádrže, která se s benzínem smísila během 
manipulace se stříkačkou – ponaučení do budoucna – před začátkem sezóny bude 
zapotřebí starým benzínem nádrž propláchnout 

- nové vozidlo – než zastupitelstvo obce rozhodne o jeho nákupu, na našich schůzích nic 
nevyřešíme – Milan Zelík požádá starostu obce o začlenění této otázky do programu 
nejbližší schůze zastupitelstva obce  

- do vyřešení nového vozidla se odsouvá řešení nákupu příslušenství ke Kataramu – Milan 
Zelík ale do příští schůze předloží vyčíslení nákladů na nákup savic s koncovkami B75 a 
sací kos B75  

- Lubomír Hanáček – sací koš by bylo možné  předělat z nepoužívaného ejektoru ve 
sklepě smontováním s půlspojkou B75 
 

5.) JSDHO 
- školení motorové pily – prvotní info je takové, že školení probíhá v několika částech - 

teorie – týden ve Zlíně, poté praktická část - tři dny v lese a na závěr zkoušky 
- Milan Zelík – již druhý týden se nepodařilo spojit se školitelem Václavem Veselým ze 
Zlína – bude se pokoušet i nadále 

- zdravotní prohlídky - Miroslav Vrzala již má, schází Pavel Šeďa a Tomáš Hanáček 
- termín a témata školení pro členy JSDHO od pana Měrky z Oldřichovic - Miroslav Vrzala 

ještě nedořešil 
- pracovní oděvy (PSII) pro ty, kteří je ještě nemají (1.391,- výzbrojna / 1.500,- Koutný) – 

nebudou se dokupovat, zřejmě by nebyly využívány vůbec, nebo jen výjimečně 
- trička (modrá/šedá k PS II) a nehořlavé termoprádlo (k zásahovým oblekům – cena cca. 

1000,- Kč za triko s dlouhým rukávem a kalhoty) – prozatím se nebude nakupovat, 
rozhodnutí se odsouvá až po vyřešení vozidla – Milan Zelík ale do červnové schůze zajistí 
přehled nákladů na pořízení těchto doplňků 

- Milan Zelík nakoupí domovenky pro 30 uniforem (cena za kus 25,- Kč) a 10 x znak SH ČMS 
– odhlasováno – všichni pro 

- látkové jmenovky na zásahové obleky, ani kovové jmenovky na saka se dokupovat 
nebudou 

- vzhledem k časové vytíženosti v den schůze budou smlouvy o členství v JSDHO vytisknuty 
a podepsány členy až na následující červnové schůzi 
 

6.) Zbrojnice a brigády 



- oprava střechy – Milan Zelík domluvil obhlídku s Radkem Omelkou, která měla 
proběhnout dnes dle možností, ale nejpozději v sobotu 2.5.2015 

- zabudování nových dvířek ke komínu + zapojení pračky – brigáda proběhne v červnu, 
dořeší se na příští schůzi  

- Tomáš Zelík už dodal Ergo těsnící pásku ke komínům 
- pračka na střeva od Lidincových bude převezena až na podzimním sběru 
- Dušan Vrzala změřil rozměry bílého soklu nad odsávání digestoře, jakmile bude materiál 

k dispozici, dodá jej i na nový regál do garáže  
- 45 skládacích židlí – do kácení máje si mohou židle odebrat členové dle libosti, 

nerozebraný zbytek židlí bude na kácení máje nabídnut k bezplatnému odběru občanům 
– odhlasováno – všichni pro 

- Dušan Vrzala dodal prodlužku 20 m, bezplatně 
- Milan Zelík dodal myš k PC, bezplatně 
- Dušan Vrzala,Lubomír Hanáček a Milan Zelík smontovali 12 nových plastových bedýnek, 

ve kterých budou uloženy věci ve sklepě – stačí dodat víka (Dušan Vrzala), aby byly věci 
maximálně možně chránění proti prachu a vlhkosti 

- hasící přístroje ve zbrojnici 
- nyní máme ve zbrojnici dva plné 6 kg práškové hasící přístroje – jeden bude umístěn do 
sklepa za dveře, druhý do garáže, zavěšeny na stěnu 
- dokoupí se jeden 6 kg práškový hasicí přístroj, který bude trvale umístěn ve vozidle 
- vedoucí mládeže Jana Forbelská – pro cvičení dětí je třeba sehnat dva prázdné hasící 
přístroje – jeden prázdný i zůstane pro konkrétní disciplíny, druhý se vyváží tak, aby měl 
alespoň 5 kg, taktéž pro konkrétní disciplínu 
- na okrskové schůzi se paní Lidincová poptá na možnosti pana Vojtěška ze Spytihněvi 
(dodání 1 ks nového 6 kg práškového hasicího přístroje a 2 ks prázdných hasicích 
přístrojů bez důležitosti jaká náplň v nich byla a 2 ks kovových závěsů na hasicí přístroje) 
- odhlasován výdej finančních prostředků na tyto věci – všichni pro (dle výzbrojny cena 
nového přístroje do 1.200,- Kč a cena za závěs 85,- Kč) 

-      LED reflektory – budou nakoupeny 2 ks 30W a 2 ks alespoň 50W do částky 4.000,- Kč      
(menší budou použity do bufetového stánku a k udírně+grilu, větší budou určeny pro 
osvětlení prostranství na kácení máje), odhlasováno – všichni pro, kabeláž zajistí Dušan Vrzala 
- nakoupí se nové těžké kladivo 10 kg, s plastovou rukojetí, za „rozumnou cenu“ – má na 
starosti Milan Zelík – odhlasováno – všichni pro 
- před stavěním máje 1.5.2015 proběhla menší brigáda (Dušan Vrzala, Milan Zelík a Václav 
Sklenařík), kdy bylo pořezáno dřevo a uloženo do dřevníku, proveden úklid okolo zbrojnice 
před poutí. Dřevo, které bylo přivezeno v souvislosti s dovozem máje z lesa není možné 
prozatím nikam uskladnit, takže se řezat nebude a schová se za zbrojnici pro pozdější potřeby 
- kovová káď zbytečně zavazí před zbrojnicí, kde není vůbec využívána – v rámci příprav na 
kácení máje bude převezena na letiště, kde bude umístěna na své původní místo – o 
připomenutí se postará Milan Zelík 

 
7.) Činnost mládeže 

- tréninky stále středy a pátky od 17:00 do 19:00 hodin 
- trenéři - proplacení pohonných hmot – vedoucí mládeže – zatím ne 
- soustředění Kamínka – vedoucí mládeže – je třeba přemýšlet nad programem !!! 
- Byla znovu podána žádost o grant Synot Tip na částku 20.000,- Kč na dětské vybavení v 

celkové hodnotě 35.000,- Kč, přičemž sbor by doplácel oněch 15.000,- Kč – jedná se 
znovupodání žádosti, která nám v loňském roce nevyšla, a kterou jsme odsouhlasili již 
vloni, proto se o této žádosti nehlasovalo – výsledek by nám měl být znám do konce 
června 2015 

- nákup 10 ks dětských přileb – přilby byly za částku 10.650,- Kč Milanem Zelíkem 
objednány přes společnost Knězek s.r.o. - blíže v úplném, tištěném znění zápisu  



- byl proveden nákup plastové proudnice pro MH – Milan Zelík – částka 470,- Kč 
- Pokud budou rodiče potřebovat vystavit doklad pro zaměstnavatele o účasti dětí na 

táboře, budeme jim tento bez problémů vydávat – nejlépe pokud si potřebný formulář 
dodají sami 

- jarní soustředění 8.-.10.5.2015 – Otrokovice - navezení a příprava překážek proběhne ve 
čtvrtek 7.5.2015, dopravu překážek zajistí Miroslav Vrzala, čas srazu bude ještě dořešen 
s vedoucí mládeže operativně v průběhu týdne, dle aktuálních možností 
 

8.) Sportovní družstva – ženy, muži 
- otestování nových odlehčených hadic C – na posledním útoku se voda dostala jen do 

prvních C, ale nebyla pod tlakem, takže otestování již zcela jistě proběhne v květnu 2015 
na tréninku či soutěži 

- překážky na letiště převezl Miroslav Vrzala v neděli po předešlé schůzi, takže možnost 
trénovat nebyla nijak omezena, dále se zúčastnili Forbelská Jana, Hanáček Lubomír, 
Vrzala Dušan a Zelík Milan 

- kontrola PPS 12 sport – nádrž byla propláchnuta, je tam nový benzín 100 octanů 
 

9.) Pokladna + výdaje přes obec + elektroměr 
- pokladní předložila konečný stav poklady, včetně rozpisu příjmů a výdajů za uplynulý 

měsíc - blíže v úplném, tištěném znění zápisu  
- stav elektroměru VT: 564 kWh, NT: 278 kWh 

 
10.) Diskuze 

- členské příspěvky na rok 2016 se budou vybírat již letos na podzim 
- Pivním krám v Otrokovicích - pivo Rebel – na kácení máje se využijí všechny sudy od Kozla 

a o případné změně dodavatele budeme rozhodovat až to bude aktuální před další akcí – 
tzn. před akcemi v srpnu 

- připomenutí - Kristýna Polová - dar k jejím narozeninám, které má v září  
- stejně jako každý člen sboru, měla by mít i paní Lidincová vycházkovou uniformu, kterou 

jí předáme ve formě poukazu u příležitosti oslavy jejích kulatých narozenin – pořizovací 
cena 4.200,- Kč – odhlasováno – 15 x pro, 2 osoby nebyly přítomny hlasování 

- půjčování věcí ze zbrojnice- samozřejmě není problém, když si členové zapůjčí některé 
věci, ale je nutné, aby je bez zbytečných průtahů opět vrátili. Pokud bude někdo 
zapůjčovat věci jinému spolku či osobě, tak se také bude co nejdříve aktivně zapojovat do 
jejich navrácení a opět on sám tyto věci převezme, příp. se domluví s někým konkrétním, 
kdo je převezme za něj (kontrola funkčnosti a nepoškozeného stavu je samozřejmostí) 

- Gábina Hyblerová, příp. Jana Forbelská zjistí, zda máme v obchodě u Němečků nějaké 
nedoplatky – pokud ano, budou informovat pokladní Beátu Sukupovou 

- obecně nákupy v obchodě u Němečků – pokud bude kdokoliv nakupovat občerstvení pro 
sběry, brigády a jiné sborové akce, toto zboží také ihned na místě zaplatí ze svého a poté 
se na proplacení domluví s pokladní sboru – pokud z jakýchkoliv příčin nebude schopen 
provést úhradu ihned, tak bezodkladně vyrozumí alespoň telefonicky, či SMS pokladní 
Beátu Sukupovou, aby sjednala co nejdříve nápravu 

- Lada Konečná – jak to vypadá s vodou? Tomáš Zelík zajistí rafty a lodičky pro sborový 
výlet na Vltavu, termín je stanoven již z dřívějška na 10.-12.7.2015, cca. 20 osob. 

 
 Milan Zelík 

            starosta sboru 


